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Opština Raška svojim Strategijskim razvojem i politikom opredeljena pristupanju EU, svesna je
da su pred njom brojni izazovi u procesu pridruživanja i da treba prevaliti dug put do
punopravnog članstva u evropskoj porodici, ali je spremna za rad na podizanju kapaciteta i
znanja u ispunjavanju neophodnih uslova.

      

   Ovim rečima, prisutnima na II Međunarodnoj konferenciji održanoj od 30. do 31. januara na
„krovu Srbije“ – Kopaoniku, pod nazivom Uposlite Srbiju! Budite na vrhu!, obratio se gospodin
Ignjat Rakitić predsednik opštine Raška, koja je uz Etno centar Gegula, Centar za strateška
istraživanja nacionalne bezbednosti Beograd i klaster Putevi kuluture Beograd, bila jedan od
organizatora ovog skupa.
   Tom prilikom gospodin Rakitić je izneo strategiju razvoja ovog kraja i naveo da je
   Kroz dugogodišnju saradnju sa međunarodnim organizacijama i donatorima poput USAID,
Evropskog progresa i dr., radeći po evropskim standardima stečeno je naprocenjivo iskustvo, a
dobra saradnja rezultirala je desetinama realizovanih projekata koji su podigli kvalitet života
građana opštine Raška. U ovom trenutku radi se na projektu vrednom 7,2 miliona evra koji će
rešiti problem otpadnih voda. Sredstva za izgradnju prostrojenja i izgradnju i zamenu cevovoda
obezbedili su: Delegacija EU, Republika Srbija i opština Raška. Realizuju se i mnogi drugi
projekti manje vrednosti.
   - Godine 2009. usvojena je Strategija razvoja, koju ovih dana revidiramo i dopunjujemo, sve u
želji da pratimo savremena dešavanja, nove zakone i ciljeve države Srbije, ali i potrebe naših
građana. Naši strateški prioriteti su: razvijeni i očuvani ljudski resursi, unapređeni uslovi za
razvoj poljoprivrede, razvijeno selo, zdrava životna sredina sa modernom infrastrukturom,
efikasna državna uprava...
   Opština Raška godinama unazad izdvaja značajna podsticajna sredstva za poljoprivredu. U
prošloj godini u lokalnom budžetu bilo je opredeljeno preko 9 miliona dinara za
subvencionisanje registrovaniih poljoprivrednih proizvođača. Na taj način je na konkursu, 177
poljoprivrednika dobilo pomoć. I u budžetu za 2015. godnu planiran je isti iznos sredstava za
poljoprivredu.
   Uvereni smo da blizina velikog turističkog centra kao što je Kopanik, predstavlja važan
potencijal na koji moramo obratiti pažnju. Preko cele godine desetine hiljada gostiju su, jer
pored zimskog, sve je snažniji i letnji turizam, ogroman potrošački rezervoar za sve
poljoprivredne proizvode koji se mogu gajiti u Raški, a šansu treba tražiti i u proizvodnji sve
traženije organske hrane.
   Kako govorim o razvoju turizma prvo i nezaobilazno odredište na teritoriji Raška je Kopaonik,
koji ima više od 60 kilometara skijaških staza, gde je sistemom za veštačko osnežavanje
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pokriveno 97% skijališta, a sve staze su dobro povezane sistemom žičara i ski liftova. Uz
odličane smeštajne kapacitete i letnju ponudu koja se unapređuje iz godine u godinu, Kopaonik
je sve privlačnija destinacija i za najprobirljivije turiste. Ne smemo zaboraviti ni očuvanu prirodu
o kojoj prvenstveno brinu zaposleni u Nacionalnom parku „Kopaonik“. Opština Raška
kontinuirano ulaže u infrastrukturu u ovom planinskom centru, ali smo svesni činjenice da to nije
dovoljno.
   Uz pomoć države izgrađena je nova fabrika vode, ali čitav projekat, koji je podrazumevao i
zamenu vodovodne mreže, nije zaokružen. To će biti jedan od budućih prioriteta, kao i traženje
donatora za već uobličeni projekat izgradnje postrojenja za prečišćavanje otpadnih voda.
Nameravamo da kroz projekte javno privatnog partnerstva rešimo i problem parkiranja. Već ove
godine na Kopaoniku očekujemo i velike investitore, kako strane tako i domaće, pa ulažemo
napore da osnažimo lokalnu upravu kako bismo im izašli u susret. Opština Raška je donela
odluku i da se pristupi izradi Programa turističke celine Lisina – Čajetina – Treska na području
TC Kopaonik. Cilj je da se stvore uslovi za afirmaciju i funkcionalnu izgradnju ove turističke
celine, kao i da se saniraju postojeći problemi.
   Na teritoriji opštine Raška je i dao planine Golija, koja je proglašena Parkom prirode i
Rezervoarom biosfere. Za Goliju su urađena planska dokumenta kao preduslovi budućeg
razvoja održivog turizma.
   Kada govorimo o turizmu trebalo bi posebno istaći kulturni turizam. Zahvaljujući bogatom
kultuno-istorijskom naseđu, Srbija i ovaj kraj, našli su se na evropskom putu kulture poznatom
kao „Transromanika“. To je evropska kulturno-turistička ruta koja povezuje spomenike u
Nemačkoj, Austriji, Italiji, Francuskoj, Španiji, Sloveniji, a od 2007. godine i spomenike u Srbiji.
Na putu kulture „Transkromanike“ mogu se videti najbolje očuvane crkve i manastiri u stilu
raške škole, skriveni dragulji romaničkog uticaja u Srbiji: Žiča, Studenica, Gradac, Đurđevi
stupovi i Sopoćani. Svi oni se nalaze u blizini grada Raške, a manastir Gradac na teriotoriji ove
opštine. Kulturni i manastirski vid turizma, predstavljen kroz puteve „Transromanike“ daje
rezultate i sve je više stranaca koji dolaze u dolinu Ibra i dive se našem kulturnom blagu, ali
trebalo bi uložiti dodatne napore u promociju ovako dobrog turističkog proizvoda i obezbediti
ulaganja u obnovu turističke infrastrukture.
   Nemoguće je zaobići potencijale koje ima Jošanička Banja, koja je neizaostavna kada je u
pitanju plan turističkog razvoja opštine. Milioni litara neiskorišćene tople vode u njenoj okolini su
jedan od najvećih potencijala za razvoj zdravstvenog turizma.
   Opština Raška je nedavno formirala Poslovni savet, sa željom da obezbedi bolju saradnju
lokalne uprave i onih koji privređuju na teritoriji opštine. Verujemo da će njihove ideje i sugestije
biti dragocene za budući razvoj opštine, rekao je gospodin Rakitić dodavši da je opština Raška
podržala ovu konferenciju iz razloga što ova opština nema Privrednu komoru, savetodavne
službe, visokoškolsku ustanovu, i prepoznali su mogućnost da stanovnici opštine Raška koji se
bave poljoprivredom, turizmom, ruralnim razvojem, biznisom, dobiju na ovakvom skupu korisne
informacije i uspostave kontakte, ali i da čuju primere dobre prakse.
   -Veoma je strateški važno za Srbiju da očuva i pomogne lokanom stanovništvu da ostane na
ovim prostorima, jer Kopanik, prerasta u ozbiljan i respektabilan turistički centar, za čiji dalji
razvoj će biti potrebno lokalno stanovništvo, koje će u tome pronaći svoj interes, kao i nove
investicije - zaključio je Ignjat Rakitić.
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